
 

 

 

 

Algemene Beschouwingen 2015, de eerste beschouwing 

 

Mevrouw de voorzitter, leden van het college, collega raadsleden, mevrouw de griffier, geachte 

aanwezigen 

 

Inleiding 

De voorliggende algemene beschouwingen zijn in meerdere opzichten bijzonder te noemen. In de 

eerste plaats zijn het de eerste algemene beschouwingen van de nieuwe raad, in de samenstelling 

zoals gevormd na de gemeenteraadsverkiezingen van 19 maart jl. Verkiezingen die een verschuiving 

in de politiek van onze gemeente hebben laten zien. De VVD is als partij verdwenen en wij zijn 

toegetreden tot de coalitie waarmee we voortbouwen aan de weg die door de VLP en het CDA de 

afgelopen jaren is ingeslagen. Onze gezamenlijke ambities zijn verwoordt in het coalitieprogramma 

“Beesel samen maken we het verschil. Van gewoon anders naar gewoon samen”. 

In de tweede plaats zijn het de eerste algemene beschouwingen die geschreven worden in het licht 

van een nieuwe begrotingsopzet en de meerjarenbegroting. Een wens van de raad is hiermee na 

jaren uiteindelijk tot stand gekomen. Ieder programma en paragraaf heeft een eigen kadernota. In de 

kadernota staat de financiële randvoorwaarden aangegeven waarbinnen het beleidsprogramma moet 

blijven. De kadernota heeft een perspectief van vier jaar. Keuzes worden nu gemaakt op hoofdlijnen 

en omgezet naar een jaar(beleids)programma, Als een jaarprogramma is goedgekeurd staat het 

college aan de lat voor de uitvoering. Voor specifieke nader te bepalen beleidsthema’s zal via een 

voorstel aan de raad de uitgangspunten worden vastgelegd. We sturen eerder, op hoofdlijnen en 

hebben daardoor nog beter grip op de inhoud van de begroting. Dat is een duidelijke vooruitgang te 

noemen. 

 

Algemeen 

De invloed van de economische crisis heeft onze gemeente de afgelopen jaren kunnen ondervinden. 

De aangeboden begroting en meerjarenbegroting 2015-2018 zijn, ondanks onverwachte 

tegenvallende financiële vergoedingen van het Rijk voor taken voortvloeiende binnen het sociaal 

domein,  wederom sluitend. Dit tot grote tevredenheid van de Beeselse Lijst fractie. De inzet zal 

moeten zijn om de daadwerkelijke resultaten van de komende jaren sluitend te houden. 

De begroting heeft een ambitieus niveau daar waar het ontwikkelingen en nieuw beleid betreft met 

name op het gebied van het sociaal domein. De Beeselse Lijst is hier tevreden over. Ambities brengen 



onze gemeente verder, juist in ambities zitten de uitdagingen en de vooruitgang. Het spreekt voor zich 

dat de fractie van de Beeselse Lijst deze ontwikkelingen en nieuw beleid op zijn inhoud zal blijven 

volgen en beoordelen. Ontwikkelingen en nieuw beleid moeten inpasbaar zijn en blijven binnen de 

huidige begroting. 

 

Kadernota Maatschappelijke leefruimte 

De kadernota “Maatschappelijke leefruimte” heeft als doelstelling het bouwen van een hechte 

gemeenschap waarin iedereen meedoet, waarin zorg voor kwetsbare mensen en groepen geborgd is 

en mensen iets betekenen voor elkaar. Initiatieven ontstaan van onderop en de gemeente richt zich 

op het samenbrengen van deze initiatieven.  

 

Ambitieus, maar zeer realistisch zijn ook de al jaren in voorbereiding zijnde decentralisaties. 

Per 1 januari 2015 zullen de Jeugdzorg, de Participatiewet en de WMO volledig onder de 

verantwoordelijkheid van onze gemeente vallen. In samenwerking met gemeentes uit de regio is 

er door ons college hard gewerkt aan de implementatie van deze decentralisaties. Mede ingegeven 

door te hoge uitgaven ten opzichte van de rijksuitkeringen zijn we er goed in geslaagd om deze taken 

efficiënter en goedkoper te doen door zelf de regie te pakken op de toegang tot de zorg en door de 

burgers bewust te maken van hun eigen verantwoordelijkheid. Dit proces is volledig opgepakt zoals 

vastgelegd in bovengenoemde kadernota. 

 

Met de inzet van het college en de ambtenaren zien wij de operationele uitvoering van de 

decentralisaties met vertrouwen tegemoet. De zorg dichter bij de mensen brengen die het nodig 

hebben, met behoud van kwaliteit is en moet het uitgangspunt blijven en doet recht aan een van de 

Beeselse Lijst voornaamste verkiezingsbeloftes. Dit stemt ons positief. Hier liggen grote uitdagingen. 

Efficiëntie zal behaald moeten worden om de zorg kwalitatief hoogwaardig en betaalbaar te houden. 

  

We onderschrijven volledig de strategie om financiële tegenvallers in 2016 op te vangen vanuit de 

reserve “Open einde regelingen Sociaal Domein” aangezien de reserve groter is dan het ingeschatte 

risico. We moeten het komende jaar benutten om te onderzoeken hoe we budgettaire risico’s in dit 

kader kunnen gaan opvangen. Bij dit schakelen naar de toekomst gaan wij er van uit dat de raad bij 

de keuzevorming vroegtijdig betrokken zal worden. 

 

Zoals eerder gesteld krijgen we van het Rijk minder financiële middelen toegekend voor de uitvoering 

van onze 3-D taken dan waar rekening mee gehouden was. Dat het Rijk populair stelt:” Het moet met 

veel minder geld” kunnen we snappen, maar dan wel via een zodanige verdeling dat wij als gemeente 

Beesel hier niet onevenredig zwaar door benadeeld worden. Wij dringen er op aan een krachtig 

signaal af te geven bij het Rijk en hiervoor krachten te bundelen via de VLG en de VNG.  

 

We hebben te maken met een terugtredende overheid en een samenleving die steeds meer 

zelfsturend is. Binnen onze gemeente zijn we op allerlei terreinen aan het verkennen hoe we hier 



uitvoering aan willen gaan geven. We krijgen aan de hand van allerlei theoretische bespiegelingen 

beetje bij beetje hiervoor inzicht in. Belangrijk is dat we als overheid taken moeten durven loslaten. 

Los van allerlei processen die we nog moeten doorlopen en stappen die we nog moeten zetten is voor 

dat loslaten lef nodig.  Laten we met elkaar een aantal randvoorwaarden vastleggen en dan afspreken 

dat we maatschappelijke initiatieven op deze manier zullen ondersteunen. Laten we starten met 

minder complexe initiatieven. Op basis van de hiermee te verkrijgen ervaringen kunnen we dan 

opschalen. We realiseren ons echter wel dat noodzakelijke bezuinigingen bijdragen zullen vragen van 

iedereen. Dus ook aan die initiatieven waarvoor subsidies nodig zijn. De Beeselse Lijst roept iedereen 

op die subsidies van de gemeente ontvangt, creatief na te denken over oplossingen die hen verder 

kunnen helpen hun doelstellingen te realiseren zonder of met minder dan de altijd verkregen geldelijke 

bijdragen in de vorm van subsidies. 

 

Een mooie voorbeeld van participatie is toegepast bij het proces voor het voeren van de 

kerntakendiscussie. Samen met onze burgers, belangenvertegenwoordigers van allerlei 

maatschappelijke en sociale instellingen en het bedrijfsleven heeft een verkenning plaatsgevonden 

over alle taken de gemeente uitvoert. We hebben de resultaten inmiddels ontvangen en met elkaar 

afgesproken om taken die op korte termijn resultaat kunnen opleveren op te gaan pakken en over de 

overige taken later te beslissen. De uitbesteding van de uitvoering van de belastinginning per 1 januari 

aanstaande is het eerste succes. We pleiten ervoor om bij de komende discussie ten aanzien van de  

verdere uitwerking van de kerntakendiscussie als randvoorwaarde op te nemen hoe dit kan passen 

binnen de uitgangspunten van de burgerparticipatiegedachten. 

 

We hebben kunnen lezen dat de WAA haar beleidsdoelstelling om kostenneutraal te werken niet heeft 

gerealiseerd en dat onze kosten hiervoor naar verwachting de komende jaren nog zullen stijgen. We 

uiten hierover onze zorgen. In een overleg dat we hebben gehad met de directie van de WAA, is een 

opdracht verstrekt om op korte termijn enkele scenario’s aangeboden te krijgen hoe de WAA in (de 

nabije) toekomst kostenneutraal kan werken. Wij vragen hierbij voldoende aandacht te schenken aan 

de participatiewetdeelnemers. Vooralsnog wachten we op de resultaten van de aan te bieden 

scenario’s. 

 

Kadernota programma Ruimtelijke ontwikkeling 

Deze kadernota heeft als doelstelling om door planologische-  en stedenbouwkundige maatregelen 

een optimale en evenwichtige indeling, inrichting, benutting en instandhouding van het woon- werk- en 

leefmilieu te realiseren. 

In de afgelopen raadsvergadering is het bestemmingsplan Oppe Brink evenals de grond- en 

opstalexploitatie hiervan vastgesteld. Dit opent de weg tot de realisatie van de ontwikkeling van een 

prachtige locatie waar op duurzame wijze sociale huurwoningen, koopwoningen, werkwooneenheden 

en maatschappelijke voorzieningen allen te midden van een groenvoorziening worden gerealiseerd. 

Met deze planontwikkeling is perfect uitvoering gegeven aan de doelstellingen van de kadernota.  



De kernen Offenbeek en Reuver krijgen hiermee voor de komende decennia een flinke 

leefbaarheidsboost. 

Wij constateren dat uw college een uiterste inspanning doet om de VMBO-school te integreren in het 

plangebied van Oppe Brink. De komst van deze school zien wij als en bijzonder toegevoegde waarde 

voor het plangebied. Wij onderschrijven wel de randvoorwaarde dat dit echter niet tegen iedere prijs 

kan en verwachten op korte termijn hierover een voorstel inzake go or no go. 

 

Over de leefbaarheid van de kern Beesel maken we ons zorgen. Een relatief hoge vergrijzing met 

hierbij weinig vestigende jonge gezinnen begint langzamerhand merkbaar te worden. De basisschool 

kampt met sterk teruglopende leerlingaantallen, de verenigingen krijgen minder leden en de 

middenstand vecht om haar bestaansrecht. De kern Beesel is gebaat bij de komst van jonge gezinnen 

en het behoud van haar jeugdige inwoners. Aangezien voor deze doelgroepen bijna geen 

woningbouwaanbod is vragen wij uw college hierop adequaat actie te ondernemen. Initiatieven die 

Oppe Brik ter hand genomen worden in de zin van woningbouw onder eigen gemeentelijke regie te 

realiseren zouden een prachtige eerste start zijn om de leefbaarheid in de kern Beesel te behouden. 

 

De detailhandel staat mede door de crisis en de komst van het internetshoppen in zijn algemeenheid 

onder druk. Langdurige leegstand doet afbreuk aan de leefbaarheid van winkelgebieden en de directe 

omgeving. Wij vragen een bepaalde flexibiliteit te betrachten als er initiatieven komen die op grond 

van het ter plaatse geldende bestemmingsplan als niet toegestaan worden geacht. Een mooi 

voorbeeld van denken in kansen in plaats van denken in belemmeringen is de invulling van de 

tijdelijke vestiging van de Lidl op het industrieterrein.  

Wij vragen het college bij de actualisatie van de herziening van het bestemmingsplan Kernen en het 

bestemmingsplan Bedrijventerreinen ter voorkoming van verloedering van verlaten bedrijfs- c.q. 

winkelpanden hier invulling aan te geven. 

 

Kadernota toerisme en recreatie 

De doelstelling van deze kadernota is om onze gemeente te positioneren als “Groene tuin van 

Limburg, Bourgondisch genieten voor drie generaties”.  

Het laatste jaar heeft in het teken gestaan van de regio van de smaak. Samen met onze bestuurlijke 

regiopartners en regionale ondernemers is op doordachte wijze uitvoering gegeven om toeristen naar 

onze regio te trekken. Het verder uitrollen van deze formule is noodzaak om onze regio voor toeristen 

aantrekkelijk te laten zijn. Maatschappelijke initiatieven op dit vlak moeten zoveel als mogelijk 

ondersteund en gefaciliteerd worden. 

We vragen ons af hoe het staat met de ontwikkelingen van het doortrekken van de recreatieve 

fietsverbinding Hovergelei tot aan de veerpont. Zeker in het licht dat deze maand de veerboot tussen 

Kessel en Reuver wordt vervangen. 

Is overigens de wens nog actueel van de realisatie van een fietspad langs de Keulseweg? 

Afgelopen maand is de kern Beesel uitgeroepen tot groenste dorp van Nederland. Aan allen die hier 

aan hebben bijgedragen nogmaals namens ons een grote blijk van waardering. Het is dat de 



chrysanten inmiddels van het veld zijn, anders…..Op welke wijze gaat het college dit heugelijke feit 

vermarkten? 

 

Overige aandachtspunten 

De veiligheidsregio vervult een groot aantal taken voor onze gemeente. Hiermee zijn aanzienlijke 

kosten gemoeid. Wij vragen om de kosten beheersbaar te laten zijn voor een sobere en doelmatige 

uitvoering van de veiligheidstaken. Hoe kunt u garanderen dat het waarborgen van de veiligheids-

taken geschiedt tegen beheersbare kosten? 

 

Ondanks dat kringloopwinkel BisBis in een behoefte voorzag in zowel een breng als haalfunctie van 

tweede hands spulletjes is BisBis gestopt met haar activiteiten. Mede in het licht van de discussie die 

is gevoerd in het kader van de toekomst van de WAA-taken zien wij een kans om via bijvoorbeeld 

WSW-instroom hier een nieuw particulier initiatief uit te laten voortvloeien. Kan het college hier 

fungeren als aanjager? 

 

De bibliotheek is onderhevig geweest aan een grondige herziening. Dit geldt voor zowel de 

organisatie als wel de discussie wat nu werkelijk tot de kerntaken van een bibliotheek moeten 

behoren. Wat is dit moment de stand van zaken hieromtrent en wat zijn de gevolgen voor onze 

bibliotheek? 

 

Aankomend jaar verloopt de zendmachtiging van RTV Beesel. Wij vragen u om op tijd duidelijkheid te 

verschaffen over de kaders die moeten gelden om in aanmerking te kunnen komen voor een 

zendmachtiging. Dit betreft kaders in zowel financieel als kwalitatief opzicht. Alle partijen moeten 

weten wat er van hun verlangd wordt en wat zij hiervoor krijgen. 

 

Slotwoord 

De Beeselse Lijst beschouwt de wijze waarop door fracties en het College constructief wordt 

samengewerkt, met behoud van de eigen identiteit en respect voor elkaars meningen, als bijzonder 

waardevol. 

De fractie van fractie van de Beeselse Lijst spreekt haar dank uit voor inspanningen die gedaan zijn 

voor de totstandkoming van deze programmabegroting en dankt het College bij voorbaat voor de 

beantwoording van de door ons gestelde vragen. 

Afsluitend stellen wij als we deze begroting vergelijken met de weersverwachting dat we een 

veranderend weerbeeld zien met beduidend warmere zomers en koudere winters. Voorlopig is het 

vooruitzicht op veel wind met wellicht buien natte sneeuw. We zijn dit weerbeeld gewend en weten 

hoe hier mee om te gaan. 

 

Tot zover onze bijdrage over de eerste algemene beschouwingen op de programmabegroting 2015. 

 

Fractie Beeselse lijst 

Patrick Jacobs en Rob Ambaum raadsleden 

Marcel Roelofs raadslid en fractievoorzitter  



 


